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ZÁPISNICA č. 5/2023 
zo zasadnutia OZ Valaliky zo dňa 21.06.2023 

 
Prítomní: 
Ing. Štefan Petrík 
Ing. Ondrej Palenčár 
Ing. Juliana Arvaiová 
Ing. Jozef Gába 
Ing. Vladimír Hudák 
Bc. Paulina Kacvinská 
Jozef Klučár 
Ing. Miroslava Pastorová 
Miroslav Timko 
Ing. Tomáš Vindt, PhD. 
PhDr. Matúš Vyrostko, PhD. 
Mgr. Jolana Kokardová – hlavná kontrolórka obce 
Ing. Mgr. Jana Pelegrin – prednostka úradu 
Helena Jakabová – členka Kultúrnej komisie 
 
Program: 

1. Otvorenie (schválenie programu rokovania, voľba mandátovej komisie, voľba návrhovej komisie, 
určenie overovateľov zápisnice, určenie zapisovateľa) 

2. Kontrola plnenia prijatých uznesení zo dňa 10.05.2023 
3. Informácia a závery z rokovania Finančnej, Stavebnej a Kultúrnej komisie 
4. Základné informácie a prehľady  
5. Rozpočtové opatrenie č. 10/2023 
6. Vyhodnotenie pripomienok k návrhu VZN č. 3/2023 o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov 

v školách a školských zariadeniach 
7. Návrh VZN č. 3/2023 o výške príspevkov na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských 

zariadeniach 
8. Vyhodnotenie pripomienok k návrhu Záverečného účtu za rok 2022 
9. Odborné stanovisko hlavnej kontrolórky k návrhu Záverečného účtu za rok 2022 
10. Návrh Záverečného účtu za rok 2022 
11. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 2. polrok 2023 
12. Dodatok č. 1 k Pravidlám poskytovania finančných prostriedkov na záujmové vzdelávanie detí s trvalým 

pobytom na území obce Valaliky v centrách voľného času v roku 2023 
13. Žiadosť o uzatvorenie nájomnej zmluvy za účelom umiestnenia informačnej tabule 
14. Zmluva o poskytovaní služieb osvetlenia – IBV Kokšovská 
15. Príprava na medzinárodné stretnutie v Košťanoch nad Turcom 
16. Koncepcie a programy obce – informácia a stav 
17. Interpelácia poslancov na starostu obce 
18. Dopyty poslancov obecného zastupiteľstva 
19. Dotazy a dopyty občanov 
20. Záver 

 
Zasadnutie otvoril starosta obce o 17.08 hod. Návrh programu bol poslancom odoslaný spolu s pozvánkou. 
Schválené uznesenie č. 43/2023.  
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD., PhDr. 
Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Do návrhovej a mandátovej komisie starosta obce navrhol poslancov Ing. Vindta, PhD. a Ing. Hudáka. Schválené 
uznesenie č. 44/2023 
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Hlasovanie: 
Za: 8 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,               
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 (Ing. Hudák) 
 
Za overovateľov zápisnice starosta obce určil poslancov Ing. Gábu a Timka. Za zapisovateľku Janu Pelegrin.  
 
Kontrola plnenia uznesení zo zasadnutia OZ dňa 10.5.2023 bola poslancom odoslaná spolu s pozvánkou. Bez 
pripomienok. Schválené uznesenie č. 45/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,     
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Predseda Stavebnej komisie informoval, že členovia komisie zasadali dňa 19.6.2023. Informácie z rokovania 
podá pri prejednávaní konkrétnych bodov programu. Schválené uznesenie č. 46/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,     
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
V rámci bodu programu základné informácie a prehľady informoval starosta obce o nižších príjmoch 
z podielových daní, a to za mesiac apríl a máj 2023. Prednostka úradu informovala, že v priebehu budúceho 
týždňa začne oddelenie daní a poplatkov zasielať rozhodnutia do elektronických schránok. Pripravujú sa 
podklady pre začatie exekúcií za neuhradené miestne dane a poplatky.  
 
Rozpočtové opatrenie č. 10/2023 upravuje navýšenie kapitálových príjmov z dôvodu získania nenávratného 
finančného príspevku na projekty rozšírenia materskej školy a na úpravu vnútorných priestorov kultúrneho 
domu. Bežné príjmy sa navyšujú o príjmy na Ukrajincov. Navyšuje sa výdavková časť rozpočtu na regionálnu 
zamestnanosť. Navrhuje sa presun finančných prostriedkov z rezervného fondu na finančnú spoluúčasť obce pri 
projekte rozšírenia materskej školy. 
Poslanec Ing. Vindt, PhD. sa informoval o výške finančných prostriedkov v rezervnom fonde. Tá predstavuje 
sumu 4694,24 €. Starosta obce uviedol, že nie všetky finančné prostriedky, ktoré sú v rozpočte budú aj použité. 
Nepoužité finančné prostriedky budú presunuté do rezervného fondu. Obec očakáva príjmy z projektu na 
Ukrajincov. Informoval o otváraní cenových ponúk v rámci verejného obstarávania na projekt rozšírenia 
materskej školy. Výherná cenová ponuka je vo výške 660 000 €. Dotácia od štátu je vo výške 450 000 €. Tento 
projekt je potrebné zrealizovať z dôvodu potreby uspokojiť záujem rodičov o umiestnenie detí v škôlke. 
Schválené uznesenie č. 47/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD., PhDr. 
Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Návrh VZN č. 3/2023 bol vypracovaný na základe návrhu riaditeľky Základnej umeleckej školy Valaliky na 
zvýšenie príspevku na čiastočnú úhradu nákladov spojených so štúdiom v školskom roku 2023/2024. Zvýšenie 
školného je na úrovni ostatných iných umeleckých škôl v regióne. V stanovenom termíne neboli podané 
pripomienky. Schválené uznesenie č. 48/2023.  
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD., PhDr. 
Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
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Návrh záverečného účtu obce za rok 2022 bol zverejnený na úradnej tabuli obce a webovom sídle obce. 
V stanovenom termíne neboli k návrhu podané pripomienky. Hlavná kontrolórka obce skonštatovala, že návrh je 
spracovaný v súlade so zákonom o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a obsahuje všetky predpísané 
náležitosti. Hospodárenie obce je dobré, obec nie je v schodku, nevyčerpané finančné prostriedky budú 
odvedené do rezervného fondu. Bez pripomienok. Schválené uznesenie č. 49/2023. 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,    
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Hlavná kontrolórka predložila návrh kontrolnej činnosti na 2. polrok 2023, ktorý bol bez pripomienok schválený. 
Uznesenie č. 50/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,    
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Predmetom predloženého návrhu Dodatku č. 1 k pravidlám poskytovania finančných prostriedkov na záujmové 
vzdelávanie detí v centrách voľného času je zmena termínu na vyúčtovanie finančných prostriedkov do 
31.1.2024 z pôvodného termínu do 15.12.2023. Táto zmena súvisí s požiadavkou Mesta Košice, ktoré je 
zriaďovateľom väčšiny centier voľného času, ktoré navštevujú deti z našej obce. Mesto Košice požaduje zmeniť 
termín na vyúčtovanie finančných prostriedkov z dôvodu, že nedokáže zabezpečiť predloženie vyúčtovania 
v decembri 2023. Schválené uznesenie č. 51/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,    
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Spoločnosť Prameň Zdrav spol. s.r.o. požiadala o uzatvorenie nájomnej zmluvy za účelom umiestnenia 
informačnej tabule na stĺp verejného osvetlenia. Starosta informoval o možnosti uzatvoriť zmluvu o výpožičke. 
Informačné tabule vo vlastníctve obce, ktoré boli umiestnené na Hlavnej ulici, boli zničené. Momentálne obec 
nemá finančné zdroje na osadenie nových tabúľ. Zástupca starostu obce navrhol uzatvoriť zmluvu o výpožičke 
do doby osadenia obecného značenia. Schválené uznesenie č. 52/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 9 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,     
PhDr. Vyrostko,PhD.) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Spoločnosť KOBA development s.r.o. v súvislosti s realizáciou projektu „Súbor 70 rodinných domov – 
Valaliky“ požiadala obec o uzatvorenie zmluvy so spoločnosťou VSD za účelom poskytovania služieb verejného 
osvetlenia. Ide o produkt, ktorý spoločnosť VSD poskytuje iba samosprávam. Náklady za poskytovanie služieb 
verejného osvetlenia bude spoločnosť KOBA development s.r.o. uhrádzať obci až do odovzdania miestnej 
komunikácie obci. Právny zástupca obce upozornil na dodržiavanie zákona o verejnom obstarávaní. Schválené 
uznesenie č. 53/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 10 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD.,    
PhDr. Vyrostko,PhD., Ing. Palenčár) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
Starosta obce informoval o prípravách na plánované stretnutie v Košťanoch nad Turcom v dňoch 8.-10.9.2023. 
Za obec sa ho zúčastnia poslanci zastupiteľstva, zástupcovia škôl, seniorov, hasičov a zamestnanci úradu.  
Na budúci rok sa medzinárodné stretnutie uskutoční vo Valalikoch a preto vyzval členov Kultúrnej komisie, aby 
sa začali zaoberať prípravami na toto podujatie.  
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O programoch obce informoval starosta obce nasledovne. 
Ex ante kontrola verejného obstarávania na projekt rozšírenia kapacity materskej školy bola ukončená. Do 
verejného obstarávania sa prihlásilo 10 uchádzačov. Vyhodnotenie cenových ponúk prebehlo za účasti komisie. 
Potenciálny víťaz súťaže predložil ponuku za cca 660 000 € a bol vyzvaný na doplnenie ďalších dokladov. Po 
podpise zmluvy o dielo bude ihneď nasledovať realizácia projektu.  Ukončenie projektu je do 12/2023. Počas 
prázdnin budú otvorené dve triedy v škôlke v Buziciach.  
 
Na projekt rekonštrukcie vnútorných priestorov kultúrneho domu je podpísaná zmluva s dodávateľom. Prevzatie 
staveniska bude v pondelok na budúci týždeň. Náklad stavby je cca 140 000 €. Práce sa budú realizovať v čase 
školských prázdnin.  
 
Projekt na výstavbu fotovoltaických panelov na budove ZŠ bol podaný. Zatiaľ nemáme k dispozícii rozhodnutie 
o schválení, prípadne neschválení žiadosti. 
 
Spracováva sa projektová dokumentácia na park Slnečnej ulice.  
 
Projekt rozšírenia kapacity základnej školy bude podporený Úradom vlády SR uznesením vlády ako osobitná 
intervencia.  
 
Na projekt rekonštrukcie pošty zatiaľ nie je vhodná výzva. Projekt bude možné realizovať z vlastných zdrojov 
v čase, keď bude mať obec vyššie príjmy skrz priemyselného parku alebo prostredníctvom vhodnej výzvy z Plánu 
obnovy. 
 
Poslankyňa Bc. Kacvinská sa informovala o tom či bude uzatvorená cesta z Košíc na Valaliky v súvislosti 
s výstavbou rýchlostnej cesty. Starosta obce po konzultácii s generálnym dodávateľom stavby informoval, že 
cesta v blízkej dobe uzatvorená nebude. Uzatvorenie je plánované v súvislosti s realizáciou premostenia stavby.  
 
Členka Kultúrnej komisie Helena Jakabová sa informovala ohľadom archeologických vykopávok, ktoré boli 
objavené pri prácach v súvislosti s výstavbou priemyselného parku. Vzácnejšie nálezy budú uložené v depozite 
múzea, ostatné sa zdokumentujú a uložia na pôvodné miesto. Nálezy budú zdokumentované v publikácii. 
 
Predseda Rady školy pri ZŠ Valaliky a súčasne poslanec Ing. Vindt, PhD. informoval o výsledkoch zasadnutia rady, 
ktoré sa uskutočnilo 14.6.2023. Do prvého ročníka sa prihlásilo 74 detí z toho 10 detí bolo odporúčaných na 
predprimárne vzdelávanie. 4 deti opakujú ročník. Budú vytvorené 3 prvácke triedy. Deviaty ročník ukončilo 51 
žiakov. V testovaní deviatakov škola dosiahla podpriemerné výsledky v porovnaní so slovenským priemerom, 
a to v matematike aj v slovenskom jazyku. V dôsledku inštalácie tepelných čerpadiel škola dosiahla úsporu na 
energiách 30 %. Na škole bude pôsobiť školský špeciálny pedagóg. Škola podala žiadosť o príspevok na asistenta 
učiteľa, ktorý bude pomáhať 4 žiakom. Členovia Rady školy pri ZŠ odporučili vedeniu školy zaviesť od budúceho 
školského roka ranný školský klub detí. Zástupca starostu obce informoval, že základná škola z vlastných zdrojov 
zabezpečí výmenu starých svietidiel za LED svietidlá za cenu 11 000 €. Celkový náklad na výmenu všetkých 
starých svietidiel je 30 000 €.  
V súvislosti s finančným ukončením projektu rekonštrukcie strechy na budove Športovej haly a výmenou 
svietidiel je potrebné uzatvoriť dodatok k protokolu o prenechaní majetku obce nadobudnutého v súvislosti 
s projektom do správy Základnej škole Valaliky, ktorého predmetom je bezodplatné prevedenie majetku do 
správy. Schválené uznesenie č. 54/2023. 
Hlasovanie: 
Za: 10 (Ing. Arvaiová, Ing. Gába, Ing. Hudák, Bc. Kacvinská, Klučár, Ing. Pastorová, Timko, Ing. Vindt, PhD., PhDr. 
Vyrostko,PhD., Ing. Palenčár) 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
  
Poslanec Ing. Vindt, PhD. upozornil na technické nedostatky športového vybavenia na multifunkčnom ihrisku – 
lanká, konštrukcia. Starosta obce informoval, že bola podaná reklamácia a dodávateľ stavby zabezpečí výmenu 
úchytov na sieťkach a upevnenie stĺpu.  
 
Poslanec Ing. Vindt, Phd. navrhol zabezpečiť na budúci jarmok 2 skákacie hrady pre deti.  
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Poslanec Ing. Gába navrhol v súvislosti s elektronickým doručovaním rozhodnutí o miestnych daniach 
a poplatkoch do elektronických schránok občanov, upozorniť prostredníctvom článku vo Valalických novinkách 
na potrebu aktivovania si notifikácii o doručovaní správ. 
 
Starosta obce informoval, že je plánovaná výzva na projekt miestnej občianskej poriadkovej služby. V prípade 
vyhlásenia výzvy obec podá žiadosť o nenávratný finančný príspevok. 
 
Poslankyňa Bc. Kacvinská pozvala poslancov na kultúrne podujatie Cassovia Folk Fest, ktoré sa uskutoční 
v nedeľu 25.6.2023. 
 
Zasadnutie bolo ukončené o 19.45 hod. 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
Jozef Klučár 
 
Ing. Jozef Gába 
 
Zapísala: Jana Pelegrin 
Vo Valalikoch dňa 23.06.2023 
 
 
Ing. Štefan Petrík 
starosta obce 
 
 
 


